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Vraag en antwoord
over de

vogelwet 1936
A.J. Binsbergen

Aangezien het in het algemeen, zeker voor

een landbouwer, niet moeilijk is om aan

vergif te komen, gebeurt het ook hoe

vaak valt moeilijk te bepalen dat men

gifeieren uitlegt zonder daarvoor vergunning
te hebben. Of de eieren nu legaal of illegaal
zijn uitgelegd, aan het gif kunnen ook be-

schermde stootvogels ten slachtoffer vallen,
hoewel de actie doorgaans gericht zal zijn

tegen kraaiachtigen. Het afgelopen voorjaar
zijn op het ministerie van CRM enkele ge-
vallen van vergiftiging van stootvogels be-

kend geworden.
Het is bij dergelijke vergiftigingsgevallen
vaak moeilijk de schuldige op te sporen. Als

antwoord op de laatste vraag van de heer

Penninx zou ik echter willen adviseren om

in voorkomende gevallen in de eerste plaats
de plaatselijke politie te informeren en mee

te helpen bij het verzamelen van bewijslast.
In de eerste plaats zal moeten worden vast-

gesteld of de dood gevonden vogel inder-

daad door het gif van de erbij gevonden

gifeieren is gestorven. Het best kan hier-

voor de Werkgroep Vogelsterfte, p/a Neder-

landse Vereniging tot Bescherming van Vo-

gels, Driebergseweg 168, Zeist, tel. 03404-

254 06, worden ingeschakeld. Deze werk-

groep is in het leven geroepen door het

Centraal Dierengeneeskundig Instituut, wel-

ke instelling ook de gestorven vogels en

eventueel ander materiaal onderzoekt. Hoe

en aan welk adres de vogels moeten wor-

den gezonden en hoe de verdere procedure

is, zal in voorkomende gevallen door 'Vogel-

bescherming' kunnen worden verteld. Ove-

rigens zij verwezen naar publicaties hier-

over in 'Het Vogeljaar’, 'Lepelaar’, 'Politie-

dierenbescherming’ en andere periodieken.

Belangrijk is in ieder geval onmiddellijk ac-

tie te ondernemen en de vogels die het

slachtoffer geworden zijn van vergiftiging
beschikbaar te houden voor onderzoek.

Eventuele slachtoffers naar een preparateur

brengen is in elk geval niet in het belang
van het onderzoek c.q. de vogelbescher-

ming.

Wetsontwerp tot wijziging
van de Jachtwet

Minister mr. A. van der Stee (landbouw en

visserij) heeft, mede namens zijn ambtge-
noot van Justitie en de staatssecretaris van

CRM, de Memorie van Antwoord op het

Voorlopige Verslag van de Tweede Kamer

inzake het wetsvoorstel tot wijziging van de

Jachtwet ingediend.

De Jachtraad heeft desgevraagd geadvi-
seerd tot het openen van de jacht op de

Kleine Rietgans. Minister Van der Stee over-

weegt echter nog of dit advies moet worden

gevolgd, (een bericht in 'De Telegraaf’ op 6

juli j.l. van D. A. C. van den Hoorn sprak
reeds hierover!). Hij meent dat nog te wei-

nig duidelijk is aangetoond, dat het openen

van deze jacht verantwoord is. Eveneens is

aan de Jachtraad advies gevraagd over het

al of niet openen van de jacht op de Krak-

eend. Gegevens over de eventuele achter-

uitgang van de stand van talingen ontbre-

ken ...

Bij de wetswijziging zal ook de term 'scha-

delijk wild’ verlaten worden. Om de be-

strijding van enkele schadelijke soorten (al-
dus genoemd in het persbericht van het

Ministerie van Landbouw en Visserij, Direc-

tie Voorlichting en Externe Betrekkingen!)

door de grondgebruiker mogelijk te maken

zijn deze apart opgesomd. Daarbij valt ech-

ter op, dat in de Nota van Wijziging thans

Roek, Bunzing, Hermelijn en Wezel niet lan-

ger genoemd worden. Voor dit wild gaat de

wettelijke schoontijd gelden van 16 februari

tot 15 juli. Voor de grondgebruiker zal de

mogelijkheid blijven, maar dan uitsluitend

op zijn erf, te jagen op Bunzings. Hermelij-
nen en Wezels. Dit jagen zal uiteraard

slechts mogen plaatsvinden wanneer de

jacht is geopend.
De bezwaren die uit varend jagen kunnen

voortspruiten, zullen worden ondervangen
door een snelheidsbeperking van 5 kilometer
in te voeren. Deze vorm van jagen zal

voorts aan een speciale vergunning kunnen

worden gebonden.

Het gebruik van semi-automatische vijf-
schots jachthagelgeweren zal minister Van

der Stee op grond van zijn wettelijke be-

voegdheid verbieden, zo blijkt ook nog uit

de Memorie van Antwoord.

Bij de redactie van Het Vogeljaar kwam on-

langs de volgende brief van Rens Penninx,

Baken 52 te Groningen, binnen:

’Op 18 april j.l. vond ik op een stuk bouw-

land bij Meerssen (Zuid-Limburg) een pas

dode Bruine Kiekendief. Op 25 cm van de kop

lagen de schalen van twee vergiftigde kippe-

eieren en op zo’n 15 meter daar vandaan

een nagebootst nest met nog twee volle gif-

eieren en een leeggegeten dop. De volgen-
de vragen zijn n.a.v. dit gebeuren bij mij

opgekomen:
1. Gifeieren leggen, mag dat? Zo ja, van

wie, en waarvoor dient het?

2. Gebeurt het bewust vergiftigen van

(stoot-)vogels veel in Limburg en even-

tueel elders?

3. Welke procedure behoort men te volgen
als men (vergiftigde) dode vogels vindt?’

ANTWOORD: Voor het gebruik van gifeieren
ter ’verdelging’ van kraaiachtigen is een ver-

gunning vereist van de Directie Faunabe-

heer van het Ministerie van Landbouw en

Visserij te Den Haag. Er worden per jaar
300 à 400 van dergelijke vergunningen ver-

leend aan jachtgerechtigden, waarbij het ge-
bruik van Alpha Chloralose wordt toege-
staan. Voor Fosfor of andere giftige midde-

len wordt geen vergunning gegeven.


